
Sâmbătă, 1 iunie 2019. O zi care
se doreşte un pas înainte pentru FC
Viitorul prin numirea lui Gheorghe
Popescu în funcţie de preşedinte al
clubului constănţean. Încadraţi de cele
două trofee cucerite de FC Viitorul, cel
de campioană a României, din 2017, şi
Cupa României, obţinută sâmbăta
trecută, FC Viitorul şi-a prezentat în
cadrul unei conferinţe de presă noul
preşedinte. Gheorghe Hagi, managerul
tehnic al clubului constănţean, acum în
calitate de patron, l-a însoţit pe
Gheorghe Popescu şi a anunţat, oficial,
numirea „Baciului” în funcţia de
preşedinte al Viitorului.

Dorinţele celor doi sunt de a
continua munca începută în urmă cu
zece ani la Academia de Fotbal
„Gheorghe Hagi”, iar rezultatele foarte
bune pe plan intern să continue, dar
marea provocare este reprezentată de
atragerea de investitori, astfel încât
Viitorul să lupte şi pe plan european, cu
şanse de a ajunge în grupe.

„Noi şi în vacanţă muncim. De
astăzi avem un nou preşedinte şi nu
mi-a fost uşor să-l conving. Echipa a
crescut an de an, împlinim zece ani,
clubul face un pas înainte, să începem
să ne dezvoltăm, pentru a progresa,
pentru a încerca să fim mai buni. Din
punctul meu de vedere era un moment

pentru ca să avem un preşedinte care
să se ocupe de brand-ul nostru, de
clubul nostru. Este un om serios,
competitiv, care o să ne ajute să
devenim şi mai buni. Venirea lui Gică
(n.r. - Popescu) în familia noastră cred
eu că ne face mai puternici. Îi urez
baftă şi sper să fie la înălţime. Ne dorim
să facem perfomanţă” - Gheorghe
Hagi.

„Din 2003, de când m-am retras din
activitatea de jucător, am tot fost
întrebat când mă întorc în fotbal. Am
spus că în ţară mă voi întoarce doar
alături de Gică (n.r. - Hagi). Au fost mai
multe tentative ale lui Gică şi dacă
până acum nu am fost oficial, am
discutat tot timpul. Sunt alături de Gică
de la început. Personal nu am crezut
că se poate dezvolta la un astfel de
nivel. Nu m-am gândit că poate să fie
cineva care să îşi rişte întreaga
agonisire de o viaţă în fotbal pentru a
investi în acest lucru şi să facă un lucru
incredibil. Am văzut cât de greu îi este
de unul singur şi acest lucru m-a
convins să vin alături de Gică. Sperăm
să ducem acest club la o altă
dimensiune, să aducem în cadrul
clubului oameni potenţi financiar” -
Gheorghe Popescu.
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3 iunie 2019Ultima „Nimeni nu e destul de inteligent ca să poată convinge pe un
prost că e prost.” Jean de La Fontaine

Raderea IT-iștilor și a
pensiilor speciale

Liberalii au anunțat oficial intenția fermă de a tăia
pensiile speciale și a crește la loc impozitele specialiștilor în
IT. Au început exclusiv cu soluții negative. Acestea sunt
doar două dintre ele. Cum le comentăm?

Mi-aș dori ca PNL să-și onoreze angajamentul de a depune în
Parlament moțiunea de cenzură. Și să dea dovadă de determinare pentru a purta
negocieri cu celelalte partide, cu parlamentarii independenți și cu minoritățile, pentru a
obține voturile necesare. Îmi doresc, nu fiindcă am încredere în ceea ce vor face ei
dacă vor ajunge la guvernare. Până în prezent, liberalii nu au arătat vreun program de
guvernare. Prin urmare, dorința mea are o altă explicație. Iar explicația stă în electorat.
Conform analizelor opoziției și celor afirmate de Klaus Iohannis, PSD a fost dramatic
depunctat întrucât românii vor schimbarea guvernării. Adică vor un Guvern al opoziției.
Această solicitare, identificată ca atare de Iohannis și de liderii opoziției, trebuie
onorată.. Altfel, cetățenii se vor simți înșelați. 

Deci Guvernul acesta rău trebuie debarcat. Iar în locul lui va fi instalat un alt
Guvern, nu se știe din cine alcătuit, dar în mod cert condus de liberali. Și dacă
Iohannis dă dovadă de onoare, premier va fi Ludovic Orban. Acesta va fi principalul
responsabil pentru progamul de guvernare, care urmează să fie aprobat în Parlament,
după ce va fi elaborat. Deocamdată, pe lângă necunoscutele legate de program, avem
frânturi de informații care ne prezintă primele măsuri ale Guvernului Orban. Vor fi
anulate toate Legile Justiției avansate de actuala majoritate parlamentară. Va fi rasă
de pe fața pământului Secția specială pentru anchetarea magistraților care au încălcat
legea. Și fiindcă toate încep cu „nu”, nu vor mai fi permise pensiile speciale. Vor fi
interzise urgent printr-un vot în Parlament. La fel se va întâmpla și în ce-i privește pe
IT-iști.

În prezent, peste 7% din PIB este asigurat de industria IT. Asta înseamnă că IT-ul,
deși beneficiază de înlesniri, aduce statului anual circa 14 miliarde euro. Liberalii se
jură că vor tăia aceste înlesniri. Gestul, din punct de vedere economic, este sinucigaș.
Probabil și din punct de vedere politic. Pentru că, în general, IT-iștii au susținut frontul
anti-PSD. Dar asta e în definitiv politica și treaba liberalilor. 

În mod repetat, liberalii, prin vocile lui Ludovic Orban și Rareș Bogdan, au anunțat
că, ajunși la putere, vor interzice prin lege toate pensiile speciale. Mai întâi au anunțat
că nu există nicio excepție. Apoi, au admis ca militarii să facă excepție. Sunt trei
categorii de militari. Unii care-și riscă viața în teatrele de război. Alții care nu-și riscă
viața în teatrele de război. Aceștia, la rândul lor, sunt de două feluri. Militari propriu-ziși
și personal auxiliar. Vor fi toți exceptați? Vor primi toți în continuare pensii speciale?
Dacă da, liberalii ar trebui să precizeze cu ce se deosebește un șofer din armată de un
unul de la SRI, din Jandarmerie sau dintr-o altă instituție care acum beneficiază de
pensii speciale. Odată cu pensiile speciale, vor fi rase și celelalte înlesniri, cea mai
importantă fiind posibiltatea de a ieși la pensie mult mai devreme? Se va dezlega
misterul când Orban va binevoi să ne pună la dispoziție programul său de guvernare.

Noul PNL s-a făcut luntre și punte să susțină ceea ce el numește stat de drept. În
concepția PNL, în epicentrul statului de drept se află procurorii și judecătorii. Pentru
deplina libertate a acestora de a aplica legea  chiar și abuziv, PNL a sacrificat una
dintre cele mai importante valori ale partidului. Drepturile și libertățile fundamentale ale
omului. Cetățenii, după cum este interpretat oficial votul de la referendum și de la
europarlamentare, au dat dreptate PNL. Dar iată că acum, același partid anunță că va
da de pământ cu pensiile speciale ale magistraților printr-o lege promovată în
Parlament, care va interzice toate pensiile speciale, cu excepția celor ale mlitarilor
MApN luați de-a valma. Pensii speciale mai primesc polițiștii, pompierii, jandarmii,
serviciile secrete și alții. Sunt -adevăr extrem de multe pensii speciale și nu toate sunt
justificate prin periculozitatea activității. Este de înțeles de ce până la urmă este
legitimă o repunere în discuție a pensiilor speciale și a categoriilor de beneficari ai
acestora. Numai că liberalii au omis un impendiment esențial al respectivei operațiunii
legislative. O lege care să interzică pensiile speciale e neconstituțională. Și va fi
trântită oricând la CCR. De ce? Pentru că este vorba de drepturi câștigate de aceste
categorii. Pe drept sau pe nedrept, nu mai contează. Ca să mă fac mai bine înțeles,
atunci când un tânăr alege să muncească în Armată sau în Poliție sau la jandarmi sau
într-un serviciu secret sau oriunde în altă parte, își face calculele pentru viitor. E
conștient că își alege o meserie riscantă, care îl poate uza mai repede fizic și psihic,
dar o face pentru avantaje între care unul important este pensia specială, care devine
parte a contractului său cu statul.  Acest drept nu mai poate fi luat.

Ce mă uimește la PNL și la Orban e că, în ciuda faptului că mulți liberali au o
experiență vastă în plan legislativ, nu le-a dat prin cap că o asemenea lege, care rade
un drept câștigat, este imposibilă. Și nu le-a trecut prin cap nici că dacă vor să
diminueze sau să anuleze cu totul pensiile speciale, o pot face pe o altă cale, de astă
dată constituțional, printr-o lege a impozitului progresiv. Pensiile mici ale categoriilor
neprivilegiate să fie impozitate mai puțin, iar pensiile mari să fie impozitate progresiv,
astfel încât, în final, cuantumul pensiilor speciale să fie redus dramatic.

Am mari semne de întrebare în legătură cu abilitatea PNL de a guverna țara
eficient și corect. Norocul e că acest partid va fi silit să se alieze cu USR-PLUS, care
are o valoroasă experiență de bună guvernare, așa cum Cioloș, împreună cu echipa
sa, a dovedit din plin. Și se va mai alia, desigur, cu PMP, unde liberalii vor beneficia de
valoroasa experiență a lui Băsescu. Ca să nu mai vorbim de faptul că unul dintre
membrii marcanți ai PNL este Boc, cel care a prăbușit România în timp ce anunța că o
salvează.

FC Viitorul are preşedinte! EDITORIAL

Sorin Roșca
Stănescu

Asigurarea obligatorie a caselor
crește timid, dar crește

Numărul poliţelor active de asigurare
obligatorie a locuinţei (PAD) a crescut în
aprilie cu 0,12%, ajungând la 1.707.354,
comparativ cu 1.705.183 de poliţe PAD
active la 30 aprilie 2018, conform
statisticilor Pool-ului de Asigurare
Împotriva Dezastrelor Naturale (PAID),
societatea care emite acest tip de
asigurări. La 31 decembrie 2018 erau
active 1.704.634 de poliţe. Potrivit PAID,
la sfârşitul lui aprilie, 75,3% dintre
poliţele active la nivel naţional erau
încheiate în mediul urban şi 24,7% în
mediul rural, iar, în funcţie de tipul de
locuinţă, 93,9% din poliţele PAD vizează
locuinţele de tip A (cele cu structura de
rezistenţă din beton armat, metal sau
lemn, cu pereţii exteriori din piatră,
cărămidă arsă sau materiale supuse
unui tratament termic sau chimic) şi 6,1%

locuinţele de tip B (cele cu pereţii
exterior din cărămidă nearsă sau
material nesupus unui tratament termic
sau chimic). Pe regiuni, cele mai multe
poliţe active sunt în Transilvania (21%
din total), Bucureşti (19%) şi Muntenia
(18%), iar cele mai puţine - în
Maramureş (3% din totalul poliţelor) şi
Bucovina (3%). PAID emite asigurările
obligatorii pentru locuinţe din iulie 2010.
Obiectivul principal al PAID este
cuprinderea în asigurare pentru cele trei
riscuri de catastrofă naturală - cutremure,
inundaţii şi alunecări de teren - a tuturor
locuinţelor din România. Poliţele de
asigurare obligatorie a locuinţelor (PAD)
costă 20 euro în cazul locuinţelor tip A
(suma maximă asigurată 20.000 euro) şi
10 euro în cazul locuinţelor tip B (suma
asigurată fiind de 10.000 euro).

Gică Popescu a acceptat
oferta lui Gică Hagi

Gică Popescu şi Gică Hagi speră să obţină cu
Viitorul rezultate şi pe plan european


